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JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi, Ügyrendi és 
Stratégiai Bizottsága 2018. október 17. napján, 15:00 órakor a Városházán megtartott 
munkaterv szerinti nyílt üléséről. 

Jelen vannak: 
Sólyomvári Béla  bizottság elnöke 
Farkas-Gáspár Mónika  bizottság tagja 
Koleszár Kázmér bizottság tagja 
Lóth Gyula bizottság tagja 
 
Tarjáni István polgármester (3-8. napirendi pontoknál) 
Kecskés László képviselő (10. napirendi pontnál) 
dr. Kovács András jegyző  
Czuczor Orsolya pénzügyi osztályvezető 
Benedek Marianne adóügyi osztályvezető 
Mester László kommunikációs tanácsadó (6. napirendi ponttól)  
Zink Olivia jegyzőkönyvvezető 
  
 
Sólyomvári Béla: Köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy a bizottság négy 
jelenlévő taggal határozatképes, az ülést 15:03 órakor megnyitotta. Dr. Csath Magdolna 
bizottsági tag távollétét jelezte. A jegyzőkönyv hitelesítését Farkas-Gáspár Mónika vállalta el.  
A kiküldött meghívóhoz képest javasolta a 18) pont napirendről való levételét és az így 
módosított napirendet tette fel szavazásra. 
 

Szavazás: 

A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) a 
módosított napirendet elfogadta. 

 

Kecskés László képviselő előzetesen szóban jelezte, hogy a 9. napirendi pontot követően 
az eredetileg 15) pontként szereplő Bakk Endre Kanonok Alapítvány kérelmét következő, 10) 
pontként tárgyalja a bizottság. 

Sólyomvári Béla: Szavazásra bocsátotta Kecskés László kérelmének elfogadását. 

Szavazás: 

A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) a 
napirend módosítására irányuló kérelmet elfogadta. 
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Végleges napirend: 
 

1) Tájékoztató Biatorbágy Város Önkormányzatának aktuális pénzügyi helyzetéről 

2) Biatorbágy Város Önkormányzata 2019. évi belső ellenőrzési tervéről és a stratégiai 

ellenőrzési tervről 

3) Helyi adórendeletek felülvizsgálatáról 

4) Budaörs város járási székhely kialakítási kérelemről 

5) Önkormányzati Magyar Államkötvény vásárlásának lehetőségéről 

6) Közétkeztetéssel kapcsolatos technikai kérdésekről 

7) Az élelmezési nyersanyagnormákról és a fizetendő térítési díjakról szóló 13/2018. 

(10.03.) Ör. számú rendelet módosításáról 

8) Az új óvoda önerőből történő megépítéséről 

9) Óvodai álláshelyek betöltéséről 

10) Bakk Endre Kanonok Alapítvány kérelméről (Mátyás király emlékév könyv 

támogatásáról) 

11) Biatorbágy Város Önkormányzata 2018. évi közbeszerzési tervének módosításáról 

12) Iharosi tábor üzleti- és üzemeltetési tervéről 

13) Fonyódligeti üdülő üzleti- és üzemeltetési tervéről 

14) Tűzoltó utcai gyermekklinika támogatási kérelméről 

15) Budaörsi Mentőállomás támogatási kérelméről 

16) Biatorbágy Város Képviselő-testülete 3/2018. (II.23.) költségvetési rendeletének 

módosításáról 

17) Ingatlanvásárlással összefüggő kérdésekről – zárt ülés keretében 

 

1) Tájékoztató Biatorbágy Város Önkormányzatának aktuális pénzügyi helyzetéről 

Czuczor Orsolya: Az önkormányzat és intézményei bankszámláinak egyenlege a mai 
napon 1.724.038 eFt. Az elkülönített pénzeszközök bankszámláinak egyenlege 167.130 eFt. 
A 2018. október 17-ig beérkezett, feldolgozott, lejárt fizetési határidejű szállítói tartozás 
állománya 1.002 eFt. A számlák kiegyenlítése folyamatban van. A bizottságok által október 
hónapban tárgyalt napirendi pontok túlnyomórészt már a 2019. évi költségvetést fogják 
érinteni. Ilyen többek között a Biatorbágy közösségi közlekedésének felülvizsgálata, melynek 
költségvonzata idei évre nincs, viszont képviselő-testület általi támogatás esetén 2019. 
évben már tervezni kell vele. A Biatorbágyi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 
elhelyezése kapcsán a Településfejlesztési bizottság azt javasolta, hogy készüljön egy 
bontási- és tanulmányterv, melynek költségigénye 1,1 millió forint, jövőre pedig számolni kell 
az új épület felépítésével. A kutakkal kapcsolatos felmérésről költségvetési igény jelen 
időpontig nem került megjelölésre, azonban tájépítészeti koncepcióterv elkészítését javasolja 
a Településfejlesztési bizottság. Az erdőterületek igénybevételéről szóló  napirendi pontot a 
Településfejlesztési bizottság szintén támogatta, 2018. évet érintő költségvonzata 2.3 millió 
forint, 2019-ben pedig 17 millió forintot igényel a feladat ellátása.  
Az ingatlanvásárlásról szóló napirendi pont szintén költségvetést módosító tétel lehet, 
ezenfelül pedig az új óvoda megépítése is egy jelentős tétel lehet a következő évben. 
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Benedek Marianne: Az előző tájékoztatóhoz képest 176 millió forint adóbevétel érkezett be 
egy hónap alatt. A múlt hónapban egy kicsit aggódtunk a tervhez képest való elmaradás 
miatt, és különböző felvetéseink voltak, hogy ennek mi lehet az oka. Az egyenlegközlők 
pótlólag kiküldésre kerültek, melynek eredményeképpen már látható, hogy elkezdődtek a 
befizetések. Az építményadó esetében látható még egy minimális elmaradás, de az is be fog 
érkezni, mert bőven van még, akinek fizetnivalója van. Az iparűzési adóban is várható még 
hátralék befizetés, a decemberi feltöltés mértéke pedig nem megjósolható. 
 
Sólyomvári Béla: Érdeklődött, hogy az elmúlt hónapokban jelzett informatikai problémák 
esetében tapasztalható-e már valamiféle javulás? 
 
Czuczor Orsolya: Továbbra is nehézkes a gyermekétkeztetési számlák kiállítása. Sajnos a 
továbbiakban sem lesz lehetőség arra, hogy egy rendszeren belül legyen kezelhető ez a 
feladat. A közeljövőben bevezetésre kerül az online közétkeztetés, melynek keretében a 
számlákat automatikusan generálja a rendszer, viszont ezt az ASP-be valamilyen módon át 
kell konvertálni. 
 
Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy további kérdés, hozzászólás nem volt, a vitát lezárta 
és szavazásra bocsátotta a tájékoztató elfogadását.  
 
Szavazás:  

 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta:  
 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának  

90/2018. (X. 17.) határozata 
 

Tájékoztató Biatorbágy Város Önkormányzatának aktuális pénzügyi helyzetéről 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta és elfogadta a Biatorbágy Város 
Önkormányzatának aktuális pénzügyi helyzetéről szóló tájékoztatót. 

2) Biatorbágy Város Önkormányzata 2019. évi belső ellenőrzési tervéről és a stratégiai 
ellenőrzési tervről 

Lóth Gyula: Érdeklődött, hogy a belső ellenőrzési terv 5. pontja esetében valóban ennyire 
kockázatosnak lett ítélve a hivatal által a dolgozók részére nem rendszeres kifizetések 
szabályozottságának ellenőrzése? 

Czuczor Orsolya: Minden évben olyan ellenőrzési területeket kérünk megjelölni, ahol 
problémát látunk. Az a cél, hogy ezeket a hiányosságokat egy esetleges külső ellenőrzést 
megelőzően orvosolni tudjuk. Az önkormányzati gazdálkodásnak sokkal szigorúbb szabályai 
vannak, mint egy vállalkozásnak, kezdve a kötelezettségvállalástól a könyvelésig. 
Meglátásunk szerint jelenleg ez az a terület, ahol felmerülhetnek a dokumentáltság 
hiányosságai, hiszen az önkormányzathoz több szervezeti egység is tartozik, olyan is, amely 
nem a hivatal épületében látja el a feladatát. Az ellenőrzés keretében többek között a túlóra 
elszámolásokat szeretnénk formalizálni.  
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Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy további kérdés, hozzászólás nem volt, a vitát lezárta 
és szavazásra bocsátotta a határozati javaslat elfogadását azzal, hogy mind a stratégiai, 
mind a belső ellenőrzési tervet támogatja. 
 
Szavazás:  

 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta:  

 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 
91/2018. (X. 17.) határozata 

 
Biatorbágy Város Önkormányzata 2019. évi belső ellenőrzési tervéről és a stratégiai 

ellenőrzési tervről 
 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta és elfogadta Biatorbágy Város 
Önkormányzata 2019. évi belső ellenőrzési tervét és stratégiai ellenőrzési tervét. 

3) Helyi adórendeletek felülvizsgálatáról 

Koleszár Kázmér: Mivel tavalyi évben sor került a telekadó megemelésére, így az 
összehasonlító táblázat alapján nem tartja célszerűnek az adók mértékének növelését, 
hiszen azok nagyjából egy szinten vannak a környező településekével. 

Lóth Gyula: Szintén nem javasolt változást. Viszont több helyi vállalkozó is jelezte számára, 
hogy a tavalyi adóemelést nehezményezi. Kérte, hogy a következő adóemelésnél ezen 
beérkezett visszajelzések, reakciók kerüljenek figyelembevételre. A negatív vélemények 
alapján nem a pénzbefizetés okozott problémát, hanem az alkalmazott elv. 

Farkas-Gáspár Mónika: 2019. január 1-jétől jogszabályváltozás lép életbe az iparűzési 
adóra vonatkozóan, miszerint beruházás által az adóalany csökkentheti az adó alapját. 
Érdeklődött, hogy az önkormányzat ezt a lehetőséget bármely adórendeleti felülvizsgálat 
alkalmával bevezetheti-e vagy most lehet csak választani? 

Benedek Marianne: Rengeteg negatív visszajelzés érkezett a telekadóra, különösen annak 
mértékére vonatkozóan. A 60%-os emelés túlzottnak tűnt az érintettek számára. Az iparűzési 
adó kapcsán elmondta, hogy a szabályozás bármikor bevezethető azzal a kritériummal, hogy 
abban az esetben három évig nem helyezhető hatályon kívül. 

dr. Kovács András: Javasolta, az iparűzési adó kapcsán alaposan fontolja meg a képviselő-
testület, hogy bevezet-e ilyen jellegű mentességet a vállalkozások megtelepedése céljából. 
Mivel visszamenőlegesen ezt az előnyt nem lehet érvényesíteni, ezért torzító hatással bír. 
Úgy véli, a szabályozást nem kifejezetten Biatorbágy esetére találták ki.  

Koleszár Kázmér: A telekadó mértékével kapcsolatban felhívta a figyelmet arra, hogy az 
összehasonlító táblázat adatai alapján a környező települések díja (Budaörs, Budakeszi, 
Törökbálint) lényegesen magasabb a Biatorbágyon alkalmazottnál, tehát a jelenlegi szint 
nem túlzott, hanem illeszkedik a város gazdasági fejlettségéhez.  
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Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy további kérdés, hozzászólás nem volt, a vitát lezárta 
és szavazásra bocsátotta a bizottság álláspontját, miszerint nem javasolja az adónemek 
bármilyen jellegű módosítását.  
 
Szavazás:  

 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta:  
 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

92/2018. (X. 17.) határozata 
 

Helyi adórendeletek felülvizsgálatáról  

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta a helyi adórendeletek 
felülvizsgálatáról szóló tájékoztatót, mely alapján a jövő évre nem javasol módosítást az 
egyes adónemekre vonatkozóan. 

4) Budaörs város járási székhely kialakítási kérelemről 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy hozzászólás nem volt, a vitát lezárta és szavazásra 
bocsátotta a „B” jelű határozati javaslat elfogadását, amely alapján a bizottság nem 
támogatja az új járás kialakításának kezdeményezésére tett javaslatot. 

Szavazás:  

A bizottság 3 igen és 1 nem szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta:  

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

93/2018. (X. 17.) határozata 
 

Budaörs járási székhely kialakítási kérelméről 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta a Budaörs város járási székhely 
kialakítási kérelemről szóló előterjesztést és a „B” jelű határozati javaslat elfogadásával nem 
támogatja az új járás kialakításának kezdeményezésére tett javaslatot. 

5) Önkormányzati Magyar Államkötvény vásárlásának lehetőségéről 

Czuczor Orsolya: Tájékoztatta a bizottságot arról, hogy a Magyar Államkincstár által az 
önkormányzatok figyelmébe ajánlott állampapír likviditása a kért tájékoztatás szerint nem 
biztosított, azt kizárólag önkormányzatok vásárolhatják, a hitelintézet nem fogadja el 
fedezetként, ráadásul a kínált kamat is alacsony a többi állampapírhoz képest. Fentiek 
alapján megfontolandó, hogy érdemes inkább másfajta értékpapírba helyezni a szabad 
pénzeszközeinket. 

Sólyomvári Béla: A közelmúltban olvasott egy interjút, melyben Barcza György, az ÁKK 
vezérigazgatója úgy nyilatkozott, a szóban forgó állampapír előnye a jobb hozamfeltételeket 
biztosító három éves futamidejű államkötvénnyel szemben, hogy a futamidő alatt az 
önkormányzatok bármikor eladhatják és a tőke mellett a felhalmozott kamatot is megkapják. 
Ez igazodik az önkormányzatok igényeihez, mert likvid befektetést jelent és cserébe az 
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1,25% éves kamat is elegendő. Ez alapján javasolta, hogy a Polgármesteri Hivatal kérjen 
konkrét állásfoglalást a Magyar Államkincstártól a kötvény futamidő lejárata előtt történő 
visszavásárlásának feltételeiről.  

Lóth Gyula: Kérte, hogy ne az előterjesztéshez kapcsolódó határozati javaslatról döntsön a 
bizottság, azt tekintse semmisnek. 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy további hozzászólás, javaslat nem volt, a vitát 
lezárta és szavazásra bocsátotta az előzőekben tett javaslatát. 

Szavazás:  
 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

94/2018. (X. 17.) határozata 
 

Önkormányzati Magyar Államkötvény vásárlásának lehetőségéről 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta a tárgyban készült előterjesztést 
és kérte, hogy a Polgármesteri Hivatal kérjen konkrét állásfoglalást a Magyar 
Államkincstártól a kötvény futamidő lejárata előtt történő visszavásárlásának feltételeiről. 

6) Közétkeztetéssel kapcsolatos technikai kérdésekről 

Lóth Gyula: Egyetért azzal, hogy egyfajta levest kínáljanak a közoktatási intézményekben. 
Érdeklődött, hogy várhatóan mikor fog elindulni az online közétkeztetési rendszer? 

dr. Kovács András: Az új rendszer november 05-től indul. Javasolta, hogy a képviselő-
testület hagyja jóvá az egyfajta leves biztosítására vonatkozó megkeresést, hiszen előzőleg, 
a közbeszerzési eljárás során kétfajta levesre kért és kapott az önkormányzat ajánlatot. 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy további kérdés, hozzászólás nem volt, a vitát lezárta 
és szavazásra bocsátotta a határozati javaslat elfogadását.  
 
Szavazás:  
 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta:  
 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

95/2018. (X. 17.) határozata 
 

Közétkeztetéssel kapcsolatos technikai kérdésekről 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta a közétkeztetéssel kapcsolatos 
technikai kérdésekről szóló előterjesztést és a kapcsolódó határozati javaslatot elfogadásra 
ajánlja a képviselő-testület felé. 
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7) Az élelmezési nyersanyagnormákról és a fizetendő térítési díjakról szóló 13/2008. 
(10.03.) Ör. számú rendelet módosításáról 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy kérdés, hozzászólás nem érkezett, a vitát lezárta és 
szavazásra bocsátotta a rendelet megalkotását. 

Szavazás:  
 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta: 

 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 
96/2018. (X. 17.) határozata 

 
Az élelmezési nyersanyagnormákról és a fizetendő térítési díjakról szóló 13/2008. 

(10.03.) Ör. számú rendelet módosításáról 
 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta a tárgyban készült előterjesztést 
és támogatja a mellékelt rendelettervezet elfogadását.  

8) Az új óvoda önerőből történő megépítéséről 

dr. Kovács András: Javasolta, hogy a jövő évi költségvetés tárgyalásáig készüljön el a 
tervek aktualizálása és felülvizsgálata, tekintve, hogy azok 2016. évben készültek. Ügyelni 
kell a jogszabály-változásokra is, hiszen közintézményeknél előírás a megújuló 
energiaforrások igénybevétele. A kiviteli tervek aktualizálását követően kivitelező általi 
indikatív ajánlatot kell bekérni, mivel a 2016. évben megállapított tervezői értékbecslés már 
nem helytálló. Javasolta, hogy ez készüljön el 2019. január 31-ig, így a költségvetéssel 
együtt lehetne erről tárgyalni. 

Sólyomvári Béla: Nem ért egyet azzal, hogy az önkormányzat vállalkozótól kérjen indikatív 
ajánlatot, hiszen nem fognak törekedni arra, hogy helytálló költségkalkulációt adjanak meg. 
Ehelyett javasolta, hogy kérjen tervezői költségbecslést közvetlenül szakértőtől. A tervek 
aktualizálásával teljesen egyetért. Véleménye szerint az új óvoda építése az egyik 
legfontosabb feladat Biatorbágyon. Az építésre szánt összeget pedig nyugodtan be lehet 
tervezni a következő évek költségvetésébe indikatív ajánlat nélkül is, melyet a későbbiekben 
igazítani lehet a tényleges költségeknek megfelelően. 

Lóth Gyula: Úgy látja, hogy erre a beruházásra nagy szüksége van a városnak. A tervek 
aktualizálásával teljes mértékben egyetért, azonban nagy hangsúlyt fektetne a 
költséghatékonyságra, illetve az energiahatékonyságra. Egyetért az elnökkel abban, hogy 
egy teljesen külső szakértő adjon árajánlatot, szemben a potenciális alvállalkozókkal - akiket 
később a pályázatra is meghívhatunk -, mivel vélhetően túlzott árképzést fognak alkalmazni. 
A hitelfelvételről és a konkrét összegekről pedig akkor tárgyaljon a bizottság, ha már 
rendelkezésre áll a végleges ár. Tájékoztatást kért, hogy hitel igénybevétele esetén az állami 
jóváhagyás mennyi idő alatt érkezhet meg? 

dr. Kovács András: Kiemelte, hogy a költségvetés hitel igénybevétele nélkül is fedezetet 
nyújthat az óvoda megépítésére. Az indikatív ajánlat esetében olyan kivitelezőt kell találni, 
aki akár ellenérték fejében elkészíti a költségvetési kiírást. Véleménye szerint mindenképpen 
egy kivitelezésben jártas, széleskörű gyakorlati ismeretekkel rendelkező szakértő kivitelezőt 
kell a feladatra igénybe venni. Amennyiben a bizottság külső szakértőt ajánl, úgy javaslatot 
vár, kit keressen meg a hivatal a tervek beáraztatása céljából. A költséghatékonyságot 
tekintve javasolható, hogy egy tervellenőrt kérjen fel az önkormányzat, hogy konzultáljon a 
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tervezővel a beruházási költségek csökkentése érdekében. Vélhetően a kormány 
engedélyezni fogja a hitelfelvételt megfelelő hitelkondíciók esetén, tekintve, hogy kötelező 
feladatról van szó. Az időigényét azonban nem ismeri, hiszen szerencsére nincs erről 
gyakorlati tapasztalata. 

Sólyomvári Béla: Véleménye szerint az óvodát csak újraterveztetéssel lehet olcsóbbá tenni 
és költséghatékonysági szempontból már a tervezési fázis legelejétől felügyelni kell a 
tervezőt. Mivel további kérdés, hozzászólás nem érkezett, a vitát lezárta és elsőként 
szavazásra bocsátotta a kiviteli tervek aktualizálását egy költségtervező szakember által. 

Szavazás:  
 

A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) támogatta 
a kiviteli tervek aktualizálását egy költségtervező szakember bevonásával. 
 
Sólyomvári Béla: Másodjára szavazásra bocsátotta, hogy az energia- és 
költséghatékonyság szempontjait előtérbe helyezve az energetikai újratervezéssel együtt az 
önkormányzat kérjen fel egy tervellenőr szakembert a tervezővel való konzultációra a 
beruházási költségek csökkentése érekében, 
 
Szavazás:  

 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) támogatta 
a javaslat elfogadását. 
 
Sólyomvári Béla: Harmadjára szavazásra bocsátotta, hogy a beruházás tervezett, 
aktualizált összege kerüljön céltartalékként elkülönítésre a 2019. évi költségvetésben a 
beruházással érintett évekre felosztva. Egyúttal javasolta a bizottságnak, hogy a határozati 
javaslatról ne döntsön. 
 
Szavazás:  

 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) támogatta 
a javaslat elfogadását. 
 
Fentiek alapján a bizottság az alábbi határozatot hozta:  
 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

97/2018. (X. 17.) határozata 
 

Az új óvoda önerőből történő megépítéséről 
 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta az új óvoda önerőből történő 
megépítéséről szóló előterjesztést, mely alapján az alábbi javaslatokat tette: 

- a kiviteli tervek kerüljenek aktualizálásra egy költségtervező szakember bevonásával, 
- az energia- és költséghatékonyság szempontjai kerüljenek előtérbe: az energetikai 

újratervezéssel együtt az önkormányzat kérjen fel egy tervellenőr szakembert, hogy 
konzultáljon a tervezővel a beruházási költségek csökkentése érekében, 

- a beruházás fentiek alapján tervezett összege kerüljön céltartalékként elkülönítésre a 
jövő évi költségvetésben az érintett évekre felosztva. 
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9) Óvodai álláshelyek betöltéséről 

Lóth Gyula: A korábbiakban egy elmarasztaló vizsgálat eredményeképpen kellett a 
tagintézmény-vezetőket felvenni és kinevezni. Megerősítést kért arra vonatkozóan, hogy 
mindez kötelező jelleggel történt. 

Czuczor Orsolya: Az óvodában tagintézmény-vezetőknek és intézményvezető-helyettesnek 
kell lennie. Ennek biztosítására két megoldási lehetőség állt rendelkezésre, egyrészt külső 
felvétellel státuszbővítéssel,  másrészt belső kinevezéssel. Gyakorlatilag az intézményvezető 
megkapta a három státuszt, és az utóbbi megoldást választva kinevezett három 
intézményvezető-helyettest. Jelenleg pedig azt kéri, hogy ebből a három státuszból kettőt 
pedagógiai asszisztens álláshelyként kezelhessen határozott ideig.  
 
dr. Kovács András: Az álláshelyek betöltése eddig csak részben vezetett eredményre. A 
tagintézmény-vezetők továbbra is csoporthoz kötöttek, miközben a korábbi kérés szerint az 
intézményvezető csoportfüggetlenített  tagintézmény-vezetőket szeretne. A képviselő-
testületi döntéssel három teljesen új státuszt kapott a Benedek Elek óvoda, amelyre 
egyébként nem lett volna szükség, mert technikailag megoldás lehetett volna az is, ha 
nem csoportfüggetlenített, hanem csoportban dolgozó tagintézmény-vezetők látják el a 
feladatot. Az intézményvezető gyakorlatilag jelentkező hiányában nem tudja betölteni ezeket 
az üres státuszokat. Viszont felmerült az a probléma, hogy három dolgozó óvodapedagógus 
nem rendelkezik megfelelő szakképesítéssel. Ezt egy ellenőrzés során a munkaügyi 
szakjogász szóvá is tette, így a három munkavállaló nem foglalkoztatható tovább abban a 
munkakörben. A foglalkoztatásuk a továbbiakban csak pedagógiai asszisztens munkakörben 
megoldható, hiszen arra vonatkozóan megfelelő a végzettségük. Mindezek alapján a 
meglévő három üres státuszából szeretne az intézményvezető kettőt pedagógiai asszisztens 
munkakörre módosítani, és ezeket az óvodapedagógusokat erre a státuszra áttenni. 
Gyakorlatilag a három üres álláshelyből így kettő lekötésre kerül, a határozati javaslat 
alapján határozott időre. Az Oktatási és Kulturális Bizottság ezt a határidőt 2020. június 30-ig 
javasolta meghatározni azzal a céllal, hogy az érintett pedagógusok mindenképpen 
ösztönözve legyenek arra, hogy ezt a megfelelő végzettséget megszerezzék.  

Czuczor Orsolya: A lényeg, hogy jelenleg nincs üres pedagógiai asszisztensi státusz, 
viszont szükség lenne rá. A kérelem kizárólag az üres álláshelyekre való átcsoportosításról 
szól, státuszbővítés nem áll fenn. 

Sólyomvári Béla: Rövid szünetet rendelt el a probléma megvitatására. 

SZÜNET 

Sólyomvári Béla: A szünetet követően megállapította, hogy további kérdés, hozzászólás 
nem merült fel, ezért a vitát lezárta és szavazásra bocsátotta a határozati javaslat 
elfogadását, melynek 2) pontjában az engedélyezett határidő: 2020. június 30. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta: 
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Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

98/2018. (X. 17.) határozata 
 

Óvodai álláshelyek betöltéséről 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta az óvodai álláshelyek betöltéséről 
szóló előterjesztést és támogatja a határozati javaslat elfogadását azzal a kiegészítéssel, 
hogy az álláshelyek átcsoportosítását határozott ideig, legfeljebb 2020. június 30-ig 
engedélyezi. 

10) Bakk Endre Kanonok Alapítvány kérelméről (Mátyás király emlékév könyv 
támgoatásáról) 

Kecskés László: Felvázolta, hogy Bakk István korábbi személyes ismeretség alapján 
kereste meg és hagyta nála a Múlt és jelen c. könyvet, melyről az előterjesztés is szól. 
Ötszáz példány kiadásának nyomdai költsége alapján darabja 3.500,- Ft-ba kerülne, illetve a 
kiadott példányszámtól függően az egységár csökkenhet is. Kérte a bizottságot, hogy 100 
példányra tett ígérvénnyel támogassa a könyv kiadását, mely összesen 350.000,- Ft 
költséget jelent az önkormányzatnak. 
 
Lóth Gyula: Érdeklődött, a könyvnek, illetve az írónak van-e közvetlen biatorbágyi 
kötődése?  
 
Kecskés László: Közvetlen biatorbágyi kapcsolat nem áll fenn a szerzők részéről. Kiemelte 
azonban, hogy a támogatók felsorolásra kerülnek a nyomdai változatban. 
 
Koleszár Kázmér: Javasolta, hogy a bizottság támogassa 50 példány megrendelését. 
 
Lóth Gyula: Biatorbágyi kötődés hiányában javasolta a kérelem elutasítását. 
 
dr. Kovács András: Kifejtette, hogy átruházott hatáskörben a bizottság dönt a nem 
biatorbágyi székhelyű kérelmekről. Amennyiben pozitív elbírálásban részesíti a kérelmezőt, 
úgy a kapcsolódó finanszírozási forrás biztosítása már a képviselő-testület hatáskörébe 
tartozik. Tehát az átruházott hatáskör kizárólag a kérelem elutasítására vonatkozhat. 

Sólyomvári Béla: Mivel további kérdés, hozzászólás nem volt, a vitát lezárta és szavazásra 
bocsátotta 50 példány megrendelését a Biatorbágy jó hírneve keret terhére. 

Szavazás:  
A bizottság 3 igen és 1 nem szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta:  
 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

99/2018. (X. 17.) határozata 
 

Bakk Endre Kanonok Alapítvány kérelméről 

Biatorbágy Város Önkormányzat Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottsága támogatja a 
Bakk Endre Kanonok Alapítvány gondozásában megjelenő Dr. Aradi Éva – Bakk István PHs 
– Dr. Gyárfás Ágnes: Múlt és Jelen című kiadvány megjelentetését, 50 db példányának 
megrendelésével 175.000,- Ft összegben. A támogatás fedezetét a 2018. évi költségvetés 
Biatorbágy jó hírneve keret terhére javasolja biztosítani. 
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11) Biatorbágy Város Önkormányzata 2018. évi közbeszerzési tervének 
módosításáról 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy kérdés, hozzászólás nem érkezett, a vitát lezárta és 
szavazásra bocsátotta a határozati javaslat elfogadását. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta: 

 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 
100/2018. (X. 17.) határozata 

 
Biatorbágy Város Önkormányzata 2018. évi közbeszerzési tervének módosításáról 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta a 2018. évi közbeszerzési terv 
módosításáról szóló előterjesztést és támogatja a határozati javaslat elfogadását. 

Farkas-Gáspár Mónika bizottsági tag 16:37 órakor elhagyta a termet. 

12) Iharosi tábor üzleti- és üzemeltetési tervéről 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy kérdés, hozzászólás nem érkezett, a vitát lezárta és 
szavazásra bocsátotta a határozati javaslat elfogadását. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta: 

 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 
101/2018. (X. 17.) határozata 

 
Iharosi tábor üzleti- és üzemeltetési tervéről 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta az iharosi tábor üzleti és 
üzemeltetési tervéről szóló előterjesztést és a tárgyban készült határozati javaslatot 
elfogadásra ajánlja a képviselő-testület felé. 

13) Fonyódligeti üdülő üzleti- és üzemeltetési tervéről 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy kérdés, hozzászólás nem érkezett, a vitát lezárta és 
szavazásra bocsátotta a határozati javaslat elfogadását. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
határozatot hozta: 
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Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

102/2018. (X. 17.) határozata 
 

Fonyódligeti üdülő üzleti- és üzemeltetési tervéről 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta a fonyódligeti üdülő üzleti és 
üzemeltetési tervéről szóló előterjesztést és a tárgyban készült határozati javaslatot 
elfogadásra ajánlja a képviselő-testület felé. 

Farkas-Gáspár Mónika bizottsági tag 16:39 órakor visszaérkezett a bizottság ülésére. 

14) Tűzoltó utcai gyermekklinika támogatási kérelméről 

dr. Kovács András: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság is tárgyalta a Tűzoltó utcai 
gyermekklinika és a Budaörsi Mentőállomás kérelmét. Mindkét esetben ötvenezer forint 
támogatást javasolt az Egészséges Biatorbágyért keret terhére. 
 
Lóth Gyula: Mivel az imént hozott határozatot a bizottság egy Biatorbágyhoz közvetlenül 
nem köthető könyv kiadásának támogatásáról, ezért javasolta, hogy a teljes kért összeget, 
azaz egymillió forintot vállalja át az önkormányzat. 
 
Koleszár Kázmér: Kérte, hogy a bizottság támogassa a Tűzoltó utcai gyermekklinika 
kérelmét az Egészségügyi és Szociális Bizottság javaslata szerint 50 ezer Ft összeggel az 
Egészséges Biatorbágyért keret terhére. 

 
Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy további kérdés, javaslat, hozzászólás nem merült 
fel, a vitát lezárta és elsőként szavazásra bocsátotta Lóth Gyula javaslatát. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 1 igen szavazattal és 3 tartózkodás mellett (4 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) nem fogadta el az egymillió forint összegű támogatásról szóló javaslatot. 
 
Sólyomvári Béla: Másodjára szavazásra bocsátotta Koleszár Kázmér javaslatát. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 3 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor, Lóth 
Gyula bizottsági tag nem szavazott) az alábbi határozatot hozta: 
 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 

103/2018. (X. 17.) határozata 
 

Tűzoltó utcai gyermekklinika támogatási kérelméről 
 

Biatorbágy Város Önkormányzat Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottsága támogatja a 
Tűzoltó utcai Gyermekklinika részére 1 db aneszteziológiai kocsi beszerzésének 
költségeihez való hozzájárulást 50.000,- Ft összegben. A támogatás fedezetét a 2018. évi 
költségvetés Egészséges Biatorbágyért Program keret terhére javasolja biztosítani. 
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15) Budaörsi Mentőállomás támogatási kérelméről 

Koleszár Kázmér: Kérte, hogy a bizottság támogassa az Egészségügyi és Szociális 
Bizottság javaslatát, mely 50 ezer Ft odaítéléséről szól az Egészséges Biatorbágyért keret 
terhére. 

Lóth Gyula: Az előzőekre hivatkozva javasolta a kért egymillió forint megítélését. 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy további kérdés, javaslat, hozzászólás nem merült 
fel, a vitát lezárta és elsőként szavazásra bocsátotta Lóth Gyula javaslatát, melynek 
forrásaként az Egészséges Biatorbágyért program szolgál. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 1 igen szavazattal és 3 tartózkodás mellett (4 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) nem fogadta el az egymillió forint összegű támogatásról szóló javaslatot. 
 
Sólyomvári Béla: Másodjára szavazásra bocsátotta Koleszár Kázmér javaslatát. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 3 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor, Lóth 
Gyula bizottsági tag nem szavazott) az alábbi határozatot hozta: 

 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 
104/2018. (X. 17.) határozata 

 
A budaörsi mentőállomás támogatási kérelméről 

 
Biatorbágy Város Önkormányzat Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottsága támogatja az 
Országos Egyesület a Mosolyért Közhasznú Egyesület által a Budaörs Mentőállomás légzési 
elégtelenségben szenvedő betegeinek részére kért oxigén palack-reduktor és ehhez tartozó 
maszkok megvásárlását 50.000,- Ft összegben. A támogatás fedezetét a 2018. évi 
költségvetés Egészséges Biatorbágyért Program keret terhére javasolja biztosítani. 
 

16) Biatorbágy Város Képviselő-testülete 3/2018. (II.23.) költségvetési rendeletének 
módosításáról 

Sólyomvári Béla: Tekintettel arra, hogy kérdés, hozzászólás nem érkezett, a vitát lezárta és 
szavazásra bocsátotta a költségvetési rendelet módosításának elfogadását. 
 
Szavazás:  
 
A bizottság 3 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett (4 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) az alábbi határozatot hozta:  
 

 
 
 
 
 
 



 14 
 

 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottságának 
105/2018. (X. 17.) határozata 

 
Biatorbágy Város Képviselő-testülete 3/2018. (II.23.) költségvetési rendeletének 

módosításáról 
 

A Pénzügyi, Ügyrendi és Stratégiai Bizottság megtárgyalta Biatorbágy Város Önkormányzata 
2018. évi költségvetéséről szóló 3/2018.(II.23.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
előterjesztést, melynek megfelelően a Bizottság támogatja a módosító rendelet 
megalkotását. 
 
 
Sólyomvári Béla: További hozzászólás nem volt, megköszönte a résztvevők munkáját és 
16:45 órakor zárt ülést rendelt el.  
 

kmf. 

 

 Sólyomvári Béla  Farkas-Gáspár Mónika 
 bizottsági elnök bizottsági tag 
 
 


